
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 14
Nové Hodolany

Č. 5 / 2024 15. 05. 2024 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Binder Svatopluk, Mgr. Ph.D., Bolek Jan, Bc., Živcová Lucie, Horáček Evžen, Ing.,
Skokanová Ivana, Kopková Zuzana, Mgr., Prchal Vítězslav, PhDr. Ph.D., Boráková Barbora,
Mgr., Čermáková Martina, Prstek Aleš, Ing.

Omluveni: Domácí Alenka

Hosté: Jan Wagner
strážník MP Jiří Šotola

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

Vila na Blanické
Odpadkové koše před AGEL
Pasteurova - rekonstrukce stoky
Umístění stojanů na kola
Oživme Masaryčku - financování
Situace v křižovatce Dr. Milady Horákové a Kaštanová

Usnesení:
Schválení programu:

Pro: 10 Proti: 0 Zdržel se: 0

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR
Dotaz: Pokud parkuje auto tak, že obrysem zasahuje do profilu chodníku, je to přípustné? Příkladem je vjez do
Masarykova 18.
Odpověď MPO: Nepřípustné
 

3 Vystoupení hostů
Pan Wagner navrhl KMČ, aby se zaměřila na regulační plán 8, který je zpracován pro území mezi ulicemi třída
Kosmonautů a Nezvalova 

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu

Vnitroblok Kaštanová - kondice stromu - Předáno
Navýšení ceny za údržbu zeleně! - Předáno
Vodorovné značení zákaz stání v ulici Dukelská - Předáno
Otevření hřiště u ZŠ Hálkova pro veřejnost - Předáno
Přidání odpadkového koše do vnitrobloku na Kaštanové - V realizaci
Instalace zrcadla na křižovatku Štursova / Vejdovského - Předáno
Navýšení kapacit košů v přednádraží - Předáno

Starší požadavky

Zápis č. 1/2024 ze dne 17. 01. 2024: Obnovení zrušených přechodů pro chodce na Kaštanová a Dr. Milady
Horákové - Předáno
Zápis č. 1/2024 ze dne 17. 01. 2024: Obnova žlutého značení - Předáno



Zápis č. 1/2024 ze dne 17. 01. 2024: Zrušení přechodu pro chodce na mostě u Bristolu - Předáno
Zápis č. 2/2024 ze dne 07. 02. 2024: Úprava dopravního značení v ulici Božetěchova - Předáno
Zápis č. 3/2024 ze dne 13. 03. 2024: Výměna houpačky - Předáno 

5 Projednávané záležitosti

5.1 Odpadkové koše u Polikliniky Agel
Vedení Polikliniky AGEL požaduje v případě rekonstukce přednádražního prostoru přemístění košů dále od
budovy. Koše slouží jako místa pro kuřáky a do oken jde bohužel kouř. 
KMČ děkuje za podnět. Dle našich informací se neplánuje kompletní rekonstrukce přednádražního prostoru.
Půjde pouze o opravu kašny, případně o opravu dlažby nadzvednuté kořeny platanů. V případě rekonstrukce
požadavek na přemístění košů předáme. 

5.2 Stoka VII, Pasteurova ulice
Komise souhlasí s PD ke stavbě "Pasteurova - rekonstrukce stoky DVII".

5.3 Návrhy na umístění stojanů na jízdní kola - participace
Komise byla oslovena ve věci návrhů nových míst pro stojany na kola. Komise nové stojany nepožaduje,
nicméně občané mohou co konce června podat své návrhy na webu bit.ly/stojany-olomouc

5.4 Oživme Masaryčku
Člen KMČ ing. Aleš Prstek seznámil členy komise s plánovaným rozpočtem a termínem konání akce Oživme
Masaryčku. Současný termín konání akce by měl být 22.9.2024.

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Výsadba nových trávníků na rekonstruovaných úsecích v ulici Štursova a Dr. Milady Horákové

Komise žádá prověřit dokončení revitalizace trávníků v ulici Štursova. a na Dr.Milady Horákové.

2 Ulice Sokolovská

Na ulici Sokolovská od křižovatky s Pasteurovou po ulici Černá cesta mají občané dlouhodobě problém s
rychlou jízdou automobilů. KMČ požaduje omezené rychlosti na 30 km/h v tomto úseku.

3 Nejednoznačná situace pro chodce na ulici Dr. Milady Horákové

Po zrušení přechodu pro chodce u mostu přes Bystřici na ulici Dr. Milady Horákové došlo k umístění zábrany v
podobě stojanů na kola na chodník, který vedl ke zrušenému přechodu. Je to matoucí a občané po chodníku
dále chodí. Prosíme o prověření lepšího řešení situace. 

Dále žádáme o obnovení přechodu pro chodce nebo vytvoření místa pro přecházení nebo minimálně
vybudování zvýšeného pruhu na ulici Dr. Milady Horákové před ulicí Kaštanová ve směru od ,,myší díry".

4 Vila na Blanické I.

Komise žádá odbor sociálních věcí o zkontaktování společnosti Podané ruce o.p.s. ve věci práce s osobami
drogově závislými, kteří ilegálně obývají vilu na Blanické. V okolí se také nachází injekční stříkačky. Vzhledem k
blízkosti dětského hřiště a mateřských škol je nutné tuto záležitost co nejrychleji a nejintenzivněji řešit. 

5 Vila na Blanické II.

Členové KMČ podávají podnět na odbor životního prostředí, aby prověřil stav v okolí domu Blanická 11."

Zákony říkají následující:  "pokud na vašem neoploceném pozemku vznikne třeba černá skládka, musíte ji
odstranit". To vyplývá ze zákona o obcích, který stanoví, že obec může uložit pokutu právnické a fyzické osobě,
která je podnikatelem a neudržuje čistotu a pořádek na pozemku, který užívá nebo vlastní, pokud naruší vzhled
obce, životní prostředí nebo znečistí veřejné prostranství. I když jste černou skládku nezaložili, jste za ni jako
vlastníci stejně odpovědni. Mohlo by totiž dojít ke znečištění půdy, a tím pádem i blízkých zdrojů pitné vody
škodlivými látkami. Oplocení pozemku je v tomto případě jasnou volbou.
Vlastník nemovitosti odpovídá za stav svého domu
Každý vlastník nemovitosti zodpovídá za stav nemovitosti a je povinen zajistit, aby nepoškozoval práva jiných
osob nebo jiný zákonem chráněný obecný zájem. Nevyplatí se při vlastnictví staré nemovitosti nechat ji chátrat. I



když nevíte, co s ní, je třeba ji zabezpečit, aby se do ní nedostaly nepovolané osoby. Jinak hrozí pokuty, žaloby
o náhradu škody a v některých případech i trestní stíhání."
Čl. 11 odst. 3 Listiny základních práv a svobod: ,,Vlastnictví zavazuje. Nesmí být zneužito na újmu práv druhých
anebo v rozporu se zákonem chráněnými obecnými zájmy. Jeho výkon nesmí poškozovat lidské zdraví, přírodu
a životní prostředí nad míru stanovenou zákonem."
§ 415 zákona č. 40/1964 Sb., občanský zákoník: ,,Každý je povinen počínat si tak, aby nedocházelo ke škodám
na zdraví, na majetku, na přírodě a životním prostředí."

6 Obnova žlutého značení

Opakovaně žádáme o obnovu žlutého značení v křižovatkách. Požadujeme odpověď, proč k tomu doposud
nedošlo.

7 Řešení neutěšené parkovací situace v ulici Nezvalova

Komise žádá o řešení neutěšené parkovací situace v ulici Nezvalova dle Regulačního plánu RP-08
Kosmonautů.

8 Obecné informace

8.1 Změna jednání komise
Příští jednání komise se uskuteční 5. 6.  na adrese Smetanova 21.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 5 / 2024

Datum schválení zápisu: 20. 05. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Binder Svatopluk, Mgr. Ph.D.

Zapsal/a:
Binder Svatopluk, Mgr. Ph.D.

Ověřil/a:
Prstek Aleš, Ing.


